
نبايد در آسيا درجا بزنيم
انتخاب سرمربي تيم ملي پروسه اي است که 
بايد با احتياط و با در نظر گرفتن فاکتورهاي 
حرفه اي پيش برود و تنه��ا در اين صورت 
است که مي توان انتظار پيشرفت بسکتبال 
ايران را داش��ت. اگرچه زم��ان کافي براي 
تعيين جانشين بائرمن وجود دارد، اما بايد 
به گونه اي عمل کرد که به سود بسکتبال 
باشد. بيشتر مربيان خارجي که از دهه 70 به 
ايران آمده اند به همراه تيم ملي يک قهرماني 
کس��ب کرده اند به همين دليل نفر بعدي بايد مربي باش��د که بسکتبال 
کشورمان را از سطح آسيا فراتر ببرد. در اين راستا نبايد در انتخاب سرمربي 
عجله کرد، بلکه بايد با برنامه ريزي دقيق و کنکاشي حرفه اي گزينه هاي 
مدنظر بررسي شوند. البته در اين بررسي تنها نبايد به رزومه مربيان اکتفا 
کرد؛ فاکتورهايي از جمله شخصيت، عملکرد در ليگ هاي معتبر دنيا، اخلاق 
و رفتار حرفه اي مي بايست مدنظر قرار بگيرند. خوشبختانه در وزارت ورزش 
نيز کميسيوني تشکيل شده که پيشنهادها براي استخدام مربيان خارجي را 
بررسي مي کند. در حال حاضر بسکتبال ما به مربي درجه يک نياز دارد. براي 
رسيدن به موفقيت بسکتبال نيز بايد همان راهي را برود که فوتبال و واليبال 
رفتند. از همين رو در مدت زماني که داريم مي بايست گزينه هاي مطرح 
شده را به دقت و با موشکافي مورد بررسي قرار دهيم. در حقيقت بائرمن 
درس بزرگي به ما داد. او به ما ياد داد که نبايد بي خود و بي جهت مربي که 
توان کار کردن در شرايط سخت را ندارد، بزرگ کرد. با درس گرفتن از اين 
مسئله نبايد اشتباهات گذشته تکرار شود. سال هاست که ايران در رشته 
بسکتبال در آسيا حرف هاي زيادي براي گفتن دارد و همواره در قاره جزو 
مدعيان محسوب شده است، اما نبايد بيش از اين درجا بزنيم و انتظار جامعه 
بسکتبال اين است که پا را از آسيا فراتر بگذاريم و به موفقيت هاي بزرگ تر 
دست يابيم. سرمربي جديد بايد با ارائه برنامه هاي کوتاه مدت، ميان مدت 
و بلندمدت زمينه را براي بازگشت بسکتبال کشورمان به اوج فراهم کند تا 

تيم ملي از سطح آسيا به سطح جهان برسد.

عجله اي براي انتخاب سرمربي نداريم
با اينکه تصور مي شد پس از رفتن بائرمن 
از تيم ملي بس��کتبال يک ايراني مي تواند 
جانش��ين او ش��ود، اما رئيس فدراسيون 
بس��کتبال همچنان به دنب��ال يک مربي 
کارنامه دار خارجي است.  اين در حالي است 
که تا زمان انتخ��اب مربي خارجي، مهران 
حاتمي، سرمربي تيم ملي شده است. محمود مشحون در رابطه با اينکه 
چه زماني سرمربي جديد بسکتبال به ايران مي آيد، مي گويد: »فعلًا 
مهران حاتمي و يارانش فعاليت مي کنند. رزومه شش مربي را گرفتيم 
و عجله  اي نداريم، چراکه در اين زمان اگر مربي بياوريم. او فقط پول 
هنگفتي مي گيرد و مي نشيند ما را نگاه مي کند. بعد از نوروز با بررسي 
بيشتر سعي مي کنيم بهترين تصميم را بگيريم. به هر حال ما تلاش 

مي کنيم بهترين تصميم را بگيريم و قرارداد محکمي ببنديم.«

نشاط و اميد حمايت واقعي مي خواهد
جوايز مدال آوران ورزش اي��ران در المپي��ک و پارالمپيک با تأخيري 
طولاني مدت پرداخت ش��د و با اينکه رئيس جمهور موفقيت هاي آنها 
را يکي از عوامل نش��اط جامعه خواند، اما واکنش ه��ا و اظهارنظرهاي 
مدال آوران پس از مراسم گلايه ها و نااميدي آنها از ميزان توجهات به 

رشته هاي موفق را نشان مي داد تا اميد به آينده!
مراسمي که بايد ماه ها قبل، قبل از آنکه عرق مدال آوران خشک شود 
و در روزهايي که مسئولان با مدال هاي آنها پز مي دادند برگزار مي شد، 
اما روز گذشته برگزار شد تا پرداخت جوايز وعده داده شده اندکي از بار 

مشکلات نخبه هاي ورزش را سبک کند. 
دکتر روحاني در حضور بهترين هاي ورزش کش��ور از افتخاراتي گفت 
که دل مردم را ش��اد مي کند: »ورزش ما، اميد، نشاط، فرهنگ و امنيت 
ملي اس��ت و وحدت و انس��جام ملي ما در کنار ورزش حاصل مي شود. 
ورزش براي ما غرور و وحدت ملي مي آفريند.« صحبت هاي ش��يريني 
که بارها شنيده ايم، بارها ديده ايم و مسئولان ريز و درشت گفته اند يک 
مدال خوشرنگ يا بازي زيبا مردم را ش��اد کرده است. اگرچه اميدواريم 
موفقيت ها در ورزش ايران هر روز بيشتر از گذشته شود اما بايد اذعان کرد 
که استمرار بخشيدن به پيروزي ها و شاد کردن دل مردم مستلزم حمايت 
همه جانبه از ورزشکاران و رشته هاي مدال آور است و نمي توان تنها به 
وعده و وعيد و شعارهاي زيبا بسنده کرد. سال هاست که ورزش به صنعتي 
حرفه اي تبديل شده و مدعيان آن در سراسر دنيا براي تصاحب سکوهاي 
افتخار بهترين امکانات را در اختيار ورزشکارانشان قرار مي دهند و براي 
اعزام به رقابت هاي مهم و حتي تورنمنت ه��اي بين المللي تيم هايي تا 
دندان مسلح به مسابقات اعزام مي کنند. در حالي که نمايندگان کشورمان 
در اغلب رشته هاي ورزشي از کمبود امکانات اوليه و پيش پا افتاده رنج 
مي برند، ولي مجبورند با رقباي قدرتمند جهان رقابت کرده و انتظارات 
بالا را برآورده کنند. رقابت نابرابر با حريف��ان در عرصه هاي بين المللي 
مدتي محدود جواب مي دهد و اگر در اين ش��رايط موفقيتي هم حاصل 
شود بدون شک آن را مديون استعدادهاي ناب ايراني و تعصب و غيرت 
ورزشکارانمان هستيم. منتها هميشه نمي توان به غيرت ورزشکاران تکيه 
کرد و تنها با اين حربه به جنگ حريفان رفت. آماده س��ازي تيم ها براي 
درخشش در بازي هايي چون المپيک و پارالمپيک نيازمند امکاناتي در 
حد و اندازه هاي اين بازي هاست. تنها در اين صورت است که مي توانيم 
از نمايندگانمان انتظار رسيدن به سکو را داشته باشيم، اما متأسفانه در 
المپيک ريو همچون به رغم اظهارنظرهاي پرطمطراق امکانات لازم براي 
به اوج رسيدن برخي المپين ها فراهم نش��د. تا جايي که تيراندازانمان 
فشنگ براي شليک و تمرين نداشتند! در چنين شرايطي است که بايد 
نگران کم شدن نشاط و پويايي حاصل از ورزش در جامعه بود. اينجاست 
که بايد هرچه بيشتر به پروسه حمايت دولت و وزارت ورزش از تيم هاي 
ورزشي توجه کرد، پروسه اي که به رغم همه شعارهاي داده شده در طول 

تاريخ ورزش کشور همواره با بي مهري هاي زيادي روبه رو شده است.
مشکل معيشتي يکي از آزاردهنده ترين دغدغه هاي کل ورزش کشور است 
)به غير از فوتبال( که مربيان، ورزشکاران و پيشکسوتان را به شدت درگير 
اين موضوع کرده است. تقريباً همه رؤساي سازمان تربيت بدني سابق و 
وزراي وزارت ورزش کنوني دم از برطرف کردن اين دغدغه براي هميشه 
زده اند، اما تا به امروز قدمي در محقق شدن اين وعده ها برداشته نشده است. 
نتيجه تأمين نبودن ورزشکاران و نگراني آنها از آينده خود و خانواده شان 
به وضوح در صحبت هاي مدال آوران آوردگاه ريو ديده مي شد. ورزشکاري 
که در المپيک ريو مدال گرفته، اما پاداشش را شش ماه بعد دريافت کرده 
مس��لماً پس از پايان دوران حرفه اي يا حتي ب��ه خاطر مصدوميت براي 
هميشه به فراموشي سپرده مي ش��ود. ورزش ما چالش هاي زيادي دارد 
و بي توجهي به حال و روز مدال آوران و عدم حمايت از آنها را بايد يکي از 
اصلي ترين چالش ها دانست. تا همين جا نيز زمان زيادي از دست رفته و در 
صورتي که هرچه زودتر دغدغه هاي مدال آوران برطرف نشود در سال هاي 
آتي نمي توان باز هم منتظر غيرتي شدن ورزشکارانمان براي فتح قله هاي 
موفقيت باشيم. غيرت و تعصب هميشه ما را به هدفي که داريم نمي رساند. 
مدال آوري که بعد از يک درخشش تاريخي با بي مهري مسئولان روبه رو 
مي شود و همچنان اندرخم مرتفع کردن موانع موجود در مسير موفقيت 
است بي انگيزگي وجودش را فرا مي گيرد و ديگر رغبتي به ادامه راه نخواهد 
داش��ت. فراموش نکنيم که اين بي انگيزگي و دلسردي به نسل جوان به 

سرعت منتقل شده و تبعات جبران ناپذيري به همراه خواهد داشت.

مراسم تقدير از ورزش�كاران برتر رقابت هاي 
المپيك و پارالمپيك ري�و و مدال آوران ايران 
در سال 94 صبح ديروز با حضور رئيس جمهور، 
وزي�ر ورزش و جوان�ان، رئي�س كميته ملي 
المپيك و رئيس كميته پارالمپيك برگزار شد.

در اين مراسم که با چيزي حدود پنج ماه تأخير 
برپا شد تا نزديک انتخابات باشد و بخشي از اهداف 
دولت را تأمين کند، هش��ت مدال آور المپيک و 
24مدال آور پارالمپيک به صورت ويژه مورد تقدير 
قرار گرفتند. براس��اس آنچه مصوب شده بود که 
ورزش��کاران طلايي 300، به مدال آوران نقره اي 
200 و به برنزي ها 120 س��که البت��ه به صورت 
حواله اهدا شد تا فعلًا بخش��ي از وعده هاي داده 
ش��ده به اين قهرمانان عملي شود. قهرماناني که 
با مشکلات ريز و درشت درگير هستند و چنانچه 
حمايت لازم از آنها صورت نگيرد خيلي زود مجبور 
به ترك دنياي حرفه اي براي عقب نماندن از قطار 

سريع السير زندگي هستند.
قهرماناني که چشم اميدشان به مسئولان بلندپايه 
کش��ور و ورزش از جمله رئيس جمهوراست که 
ديروز تا توانس��ت از اميد و س��بد آن و از عزت و 

س��ربلندي ايران با برجام و ايده هاي خود گفت، 
عزتي که هنوز کسي چيزي از آن نديده، ولي در 
آخر هم حرفي از حمايت از جامعه ورزش نزد، تا 
اهداف انتخاباتي اين مراسم بيشتر به چشم آيد 
به رغم اينکه در صحبت هايش از پويايي، شکوفايي 

و اميدواري جامعه به وسيله ورزش سخن گفت.
  توسعه پايدار با ورزش

دکتر روحاني در اين مراسم طي سخناني با اشاره 
به اهمي��ت ورزش براي ايجاد فضاي ش��اداب و 
اميدواري در کش��ور گفت: »يکي از آثار ورزش 
ايجاد نشاط، اميد و شادابي است و ورزشکار يعني 
انساني که به جس��مش قدرت مي بخشد و خود، 

جامعه و اجتماعش را شاداب نگاه مي دارد.«
روحاني با اشاره به حضور پررنگ و مؤثر بانوان ايراني 
در رقابت هاي مهم بين المللي اين مسئله را ناشي از 
توجه ويژه به ورزش بانوان و توانمندي هاي زنان 
مس��لمان ايران عنوان کرد و گفت: »امروز بانوان 
ما وارد صحنه ورزش و رقابت شده اند و هم پاسدار 
فرهنگ ايراني و اس��لامي هس��تند و هم پاسدار 
قدرت و توانمندي ملي در صحن��ه ورزش، باعث 
خوشحالي و سربلندي است که زنان ورزشکار ايران 

تکنيک هاي ورزش��ي را در کنار عفاف، حجاب و 
فرهنگ اسلامي خود در برابر ديدگان جهانيان قرار 

مي دهند و اين افتخاري مضاعف براي ماست.«
رئيس جمهور در ادامه به اهميت ورزش در بخش 
اقتصاد و روابط بين الملل هم اشاره کرد و افزود: 
»ورزش مي تواند توريس��م ورزش��ي را به همراه 
داشته باش��د، بخش��ي از ورزش اقتصاد ورزشي 
است. بخشي هم تعامل س��ازنده با جهان است، 
دنيا ديد که ورزشکاران ايراني در کرمانشاه چه 
کردند. دولت امريکا شرمنده شد، به کشتي گيران 
اين کشور ويزا داده شد و مردم چه مهمان نوازي 
به ياد ماندني و خوبي انج��ام دادند. دنيا قضاوت 
کرد و اين عظمت ايران بود. ما در کنار اين تعامل 
با جهان، گردشگر ورزشي هم مي خواهيم.  ورزش 
امنيت ملي، فرهنگ ملي، نش��اط ملي، سلامت 
ملي، غ��رور ملي و فرهنگ ملي و اس��لامي را به 
همراه دارد، ورزش مي تواند ما را در مسير توسعه 

پايدار قرار دهد.«
  پيام هاي دلگرم  كننده رهبري

پيش از صحبت هاي رئيس جمهور سلطاني فر، 
وزير ورزش و جوانان در س��خناني به پيام هاي 

رهبر معظم انقلاب اسلامي خطاب به ورزشکاران 
اشاره کرد و گفت: »پيام هاي دلگرم کننده ايشان 
در ميادين مختلف بس��يار اميدبخ��ش و باعث 

دلگرمي ورزشکاران ايران بود.«
س��لطاني فر ادام��ه داد: »بازي ه��اي المپي��ک و 
پارالمپيک فرصت هايي هستند که مي توان از آن 
براي نشان دادن توانايي و خودباوري و نشاط جوان 
ايراني به تمامي جهانيان استفاده کنيم. نقطه اوج 
اين افتخارات حضور مؤثر و افتخارآفريني جانبازان و 
معلولان ورزشکار ايران در رشته هاي مختلف بود.«

  حرف هاي قهرمانان
چهره هاي ش��اخص و برتر ورزش ايران در سالي 
که گذشت نيز در مراس��م ديروز نظرات خود را 
بيان کردن��د از جمله کيميا عليزاده، نخس��تين 
بانوي مدال آور اي��ران در رقابت ه��اي المپيک، 
عليزاده که بيشتر رئيس جمهور را مخاطب خود 
قرار داده بود، گفت: »بس��ياري از ورزشکاران در 
حال تحصيل هستند و مش��کلات زيادي براي 
ادامه آن همزمان با تمرينات دارند، بس��ياري از 
ورزش��کاران به تجهيزات تخصصي ني��از دارند، 
کادر فني بسياري از تيم ها زير فشارهاي سخت 
اقتصادي به س��ر مي برند،  قهرمانان ورزش��ي از 
داشتن ش��غل و منبع درآمد محروم هستند، لذا 
از شما تقاضا داريم با حمايت خود دستورات لازم 
براي فراهم شدن شرايط مناسب براي مواردي که 
مطرح شد را صادر کنيد تا بتوانيم با خيالي آسوده 

براي کشور افتخارآفريني کنيم.«
سيامند رحمان، قوي ترين مرد معلول جهان نيز با 
اشاره به مشکلات خاص ورزشکاران جانباز و معلول 
کشور و شرايط سختي که براي مدال آوري متحمل 
مي ش��وند، کس��ب اين افتخارات و موفقيت ها را 

مديون فضاي امن حاکم بر کشور عنوان کرد.
کيانوش رستمي و سهراب مرادي، وزنه برداران 
طلايي ايران در المپيک ريو نيز با ابراز رضايت از 
برگزاري اين مراسم، آن را باعث بالا رفتن روحيه 
قهرمانان مدال آور براي ش��رکت در رقابت هاي 

آينده عنوان کردند.
در اين بين اما قاسم رضايي، فرنگي کار مدال آور ايران 
در دو المپيک لندن و ريو، با انتقاد از ميزان هدايا و دير 
برگزار شدن اين مراسم گفت: »جايگاه و شأن يک 
قهرمان المپيک اين نيست و نبايد چنين برخوردي 
شود، مجموع پاداش هشت مدال آور المپيک به اندازه 

قرارداد يک بازيکن دسته سوم فوتبال هم نيست.«
در حاشيه اين مراسم همچنين از مرحوم گلبارنژاد، 
دوچرخه سوار معلول ايران در پارالمپيک ريو و تيم 
داوري فوتبال که بازي نهايي رقابت هاي المپيک را 

قضاوت کردند نيز تجليل به عمل آمد.
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

نمي دانم همسرم تحملم مي کند يا نه
سرمربي بارسلونا در حالي روي نيمکت 
اين تيم تا پايان فصل مي نشيند که اعلام 
کرده در پايان فص��ل از هدايت اين تيم 
کناره گيري مي کند و پذيرفتن مربيگري 
در يک تي��م ديگر را وابس��ته به تحمل 
همسرش دانست! انريکه با اشاره به اينکه 
اين تصميم را از مدت ها قبل گرفت��ه، گفت: »تصميمي را اعلام 
کردم که مدتي بود روي آن تمرک��ز کرده بودم. اين يک تصميم 
ش��خصي بود. نمي خواهم درب��اره فرضيات صحب��ت کنم. تنها 
مي خواهم تا پايان فصل از اين ماجراجويي لذت ببرم. نمي دانم در 
آينده چه اتفاقي خواهد افتاد و در کدام تيم به مربيگري خواهم 
پرداخت. مي خواهم يک سال استراحت کنم، اما نمي دانم همسرم 

مي تواند يک سال مرا در خانه تحمل کند يا نه.«

بهترين بازيکنان به تيم ملي مي آيند
به رغم تمام صحبت هاي س��رمربي ايران 
مبني بر جدايي از تيم ملي فوتبال، وي در 
تازه ترين اظهارنظري از انجام برنامه تيم 
ملي صحبت کرده است. کارلوس کرش، 
در آستانه بازي هاي تيم ملي فوتبال ايران 
با تيم هاي قطر و چين از آمادگي بازيکنان و 
شرايط آنها گفت: »برنامه ها و پيش بيني هاي لازم، طبق خواسته هاي 
فدراسيون فوتبال ايران در حال پيگيري و انجام است و ما با در نظر 
گرفتن داشته هايمان بهترين ها را خواهيم داشت. مثل هميشه با در 
نظر گرفتن گزارش هايي که از شرايط بازيکنان و همينطور اطلاعاتي 
که از باش��گاه ها در اختيار داريم، بهترين بازيکناني را که ما به آنها 
اعتقاد داريم و در شرايط بهتري براي خدمت به تيم ملي هستند را 

در تاريخ 2٨ اسفند دعوت خواهيم کرد.«

عنايتاللهآتشي
کارشناس بسکتبال

دوربين خط دروازه در جام جهاني ۲۰۱۸ 
جياني اينفانتينو، رئيس فيفا در جلسه مديران بين  المللي فوتبال در لندن 
اعلام کرد احتمال استفاده از تکنولوژي ويديو براي کمک به داوران در جام 
جهاني 201٨ وجود دارد: »از اين تکنولوژي در بازي هاي دوس��تانه بين 
ايتاليا - فرانسه و آلمان - ايتاليا استفاده شده است. تنها بايد داوران در اين 
زمينه تمرين کنند تا با سيستم هماهنگ شوند. استفاده از تکنولوژي ويديو، 

شرايط را عالي نمي کند، اما تأثير منفي ندارد.«
------------------------------------------------------------

مورينيو خاطره خوبي از برديف ندارد
دانيليانتس، سرمربي روستوف در آستانه رويارويي با منچستريونايتد در مرحله 
يک چهارم نهايي ليگ اروپا گفت: »مورينيو خاطره خوبي از بازي با تيم هاي 
قربان برديف ندارد. در بازي قبلي خانگي برابر تيم تحت هدايت مورينيو عزم 
پيروزي داشتيم، اما در ثانيه هاي پاياني گل تساوي را دريافت کرديم. هرچند 
در ادامه رقابت ها حذف شديم و باز هم شاهد رويارويي ديگري ميان مورينيو و 

قربان برديف در تيم هاي منچستريونايتد و روستوف هستيم.«
------------------------------------------------------------

فوتبال آرژانتين تعليق شد
براي نخستين بار بازيکنان آرژانتيني تصميم گرفتند به علت پرداخت نشدن 
دستمزدشان در چهار ماه اخير در بازي هاي ليگ اين کشور به ميدان نروند. 
سرخيو مارچي که عضو اتحاديه بازيکنان است در اين زمينه گفت : »تا زماني 

که دستمزدها پرداخت نشود، نبايد بازي ها از سر گرفته شود.«

دنيا حيدري

شيوا نوروزي

دوست دارم به کشتي بازگردم
رضا يزداني، کشتي گير آزادکار ايران و دارنده دو مدال طلاي جهان که 
به تازگي آشيل پاي راست خود را به تيغ جراحان سپرده در خصوص 
وضعيت خود گفت: »در کلن مانند يک ورزشکار آلماني با من برخورد 
شد و احساس غربت نکردم و طبق نظر پروفسور جراحم بين شش تا 
هشت ماه پروسه درمانم طول مي کشد. تازه جراحي کرده ام و هيچ 
چيز به طور دقيق مشخص نيست، اما واقعاً تا جايي که بتوانم دوست 

دارم کشتي بگيرم تا ديني را که به مردم ايران دارم، ادا کنم.«

هفته سوم دور گروهي ليگ برتر بس��کتبال روز جمعه با برگزاري 
چهار ديدار و برتري تيم هاي جنوبي و شکست دانشگاه آزاد همراه 
بود. در روزي که دو تيم ش��يميدر و ش��هرداري تبريز اس��تراحت 
داشتند، شهرداري کاشان موفق شد با نتيجه 66 بر 64، تيم مدعي 
دانشگاه آزاد را شکست دهد. کاشاني ها نه فقط بازيکن خارجي در 
ترکيب نداش��تند،  که در يک هفته گذش��ته نيز روزهاي خوبي را 
پشت سر نگذاشته بودند، اما با اين وجود، با شکست دانشگاه آزاد، بار 

ديگر توانمندي هاي خود را به رخ کشيدند. در آبادان هم دوتيم نفت و 
لوله آ.اس شيراز برابر هم به ميدان رفتند که در پايان، ميزبان توانست 
٨0 بر 60 حريف خود را شکس��ت دهد. ضمن اينکه پتروش��يمي 
بندرماهشهر نيز با حس��اب 9٨ بر 6٨ برابر شهرداري گرگان پيروز 
شد و نيروي زميني نيز شهرداري اراك را با نتيجه 60 بر57 مغلوب 
کرد. با توجه به شکست دانشگاه آزاد در جريان بازي هاي اين هفته، 

ديدارهاي هفته پنجم حساسيت بيشتري خواهد داشت.

ساحلي بازان ايران چهارم آسيا شدند
رقابت هاي واليبال ساحلي قهرماني مردان زير 21 سال آسيا و انتخابي 
جهان درحالي از صبح پنج شنبه در شهر»روي ات« تايلند آغاز شد که 
تيم ايران در ديدار يک چهارم نهايي قهرماني آس��يا موفق به شکست 
حريف قدرتمند استراليا شد تا ضمن صعود به چهار تيم برتر اين رقابت ها، 
سهميه رقابت هاي جهاني را نيز به دست آورد. ايران در نيمه نهايي مغلوب 
تايلند »يک« شده و در ديدار رده بندي نيز مغلوب ديگر نماينده تايلند 

شد، اما با کسب عنوان چهارم به مسابقات جهاني راه يافت.

دوئل آخر پيکان و شهرداري اروميه
آخرين ديدار مرحله نيمه نهايي ليگ برتر واليبال، جام »شهداي 
منا« امروز با مصاف دو تيم پيکان تهران و شهرداري اروميه در خانه 
واليبال تهران برگزار مي شود. پيکان و شهرداري اروميه در دو ديدار 
گذش��ته و در مرحله نيمه نهايي هر کدام يک پيروزي به دس��ت 
آوردند و تيم فاتح مسابقه سوم به ديدار نهايي ليگ برتر صعود کرده 
و حريف بانک سرمايه مي شود. تيم بازنده نيز به ديدار رده بندي 

جام سي ام مي رود تا با سايپا براي مقام سوم مبارزه کند. 

هفته سوم ليگ بسکتبال و برتري کاشان برابر دانشگاه آزاد مدعي

تقدير از المپيکي ها با 5 ماه تأخير به انتخابات نزديك شد!
تقدير از  مدال آوران المپيك و پارالمپيك

شمسايي و بزرگان فوتبال در يك قاب
ستارگان فوتبال و فوتس��ال جهان از سراسر دنيا گرد هم آمدند و بازي 
دوستانه در بيروت برگزار کردند. در حالي که تيم بانک بيروت ميزبان 
اين ديدار بود ستاره هاي اسبق فوتبال و فوتسال دنيا در تيم ستارگان 
جهان به ميدان رفتند. خوش��بختانه فوتسال ايران نيز به لطف داشتن 
آقاي گل فوتسال جهان در اين تيم يک نماينده داشت؛ وحيد شمسايي. 
هنرش را در اين بازي به رخ سايرين کشيد. در تيم ستارگان ستاره هاي 
شناخته ش��ده اي چون پائولو مالديني، کاپيتان سابق تيم ملي ايتاليا، 
فالکائو، بهترين بازيکن تاريخ فوتس��ال، رايان گيگز، اس��طوره باشگاه 

منچستريونايتد حضور داشتند و به مصاف تيم بانک بيروت رفتند.

دربي اصفهان بعد از 11 سال در نقش جهان
دوئل دايي و برانکو

پرونده هفته بيست و سوم رقابت هاي ليگ برتر فوتبال ايران در حالي 
امروز بسته مي شود كه در دو ديدار پاياني، پرسپوليس به مصاف 
نفت تهران و ذوب آهن در دربي اصفهان به مصاف سپاهان مي رود. 

 دربي اصفهان و مصاف بازنده ها
بعد از 11 سال قرار است ساعت 16 امروز، نقش جهان ميزبان دربي اصفهان 
باشد. با تقسيم مساوي صندلي هاي ورزشگاه بين دو تيم مهمان و ميزبان، 
اما ميزباني نقش جهان، تنها نکته مهم و جالب اين دربي نيست. دو تيم 
درحالي به مصاف هم مي روند که شرايط چندان جالبي ندارند. سپاهاني ها 
با جذب سرمربي تيم قهرمان فصل قبل نيز نتوانس��تند به روزهاي اوج 
گذشته بازگردند. آنها پنج هفته است که رنگ برد را به خود نديده و آخرين 
پيروزي س��پاهان به بازي با نفت تهران برمي گردد و جايگاه دهم جدول 
آنهم با کسب تنها 2٨ امتياز از 22 بازي گذشته آن چيزي نيست که بتواند 
مديران اين تيم را راضي کند. مسئله اي که باعث شد زمزمه هايي را برسر 
زبان ها بيندازد و گفته مي شود که دربي اصفهان، براي ويسي و ادامه حضور 
او در اين تيم تعيين کننده است. البته ذوبي ها هم شرايط خوبي ندارند. 
اين تيم سه هفته گذشته را با شکست پشت سر گذاشته و آخرين برد اين 
تيم نيز به هفته هجدهم مقابل فولاد برمي گردد. شاگردان حسيني ليگ 
قهرمانان آسيا را هم با موفقيت پشت سر نگذاشته و بعد از مساوي با العين 
امارات، به الاهلي عربستان باختند تا با شرايط نه چندان جالبي به مصاف 
سپاهان بروند. با اين وجود ذوبي ها با حضور در رده چهارم جدول، شانس 
کسب سهميه را دارند و براي خروج از بحران ناکامي،  مصاف با همشهري 
زردپوش اصفهاني بهترين فرصت براي اين تيم است. البته اگر ويسي جوان 
اين فرصت را در اختيار ذوبي ها بگذارد، خصوصاً اينکه پيروزي در اين ديدار 

مي توان سپاهان را تا رده هفتم جدول بالا بکشد. 
  دست خالي پرسپوليس برابر نفت

مصاف امروز نفت و پرسپوليس ، يکي از حساس ترين ديدار هاي هفته 
بيست و سوم است. خصوصاً اينکه تراکتورسازان نيز بازي اين هفته را 
با مساوي به پايان برده اند. از حساسيت اين بازي همين بس که برانکو 
مي گويد دو شب است خواب به چشمانش نيامده و شب و روز به بازي با 
ياران دايي مي انديشد و دايي نيز تأکيد مي کند پرسپوليس و برانکو نيازي 

به تعريف ندارند، اما نفت به دنبال کسب سهميه است. 
نفتي هاي تهران درحالي س��اعت 17:15 امروز از پرسپوليس پذيرايي 
مي کنند که با دو برد متوالي توانسته اند خود را تا رده پنجم جدول بالا 
کشيده و رؤياي کسب سهميه آسيا را در سربپرورانند. آن  هم در شرايطي 
که مسائل مالي بازيکنان اين تيم را در چنان مضيقه اي قرار داده که بارها 
دست به اعتصاب زده اند، اما تيم فيناليست جام حذفي، اميدواري هاي 
زيادي دارد تا در بازي خانگي امروز بتواند با شکس��ت صدرنش��ين، به 
جايگاه ذوب آهن در جدول دست يابد. البته رس��يدن به اين هدف در 

صورتي ممکن است که ذوبي ها بازنده دربي اصفهان باشند. 
در مقابل انگيزه بالاي نفتي ها، صدرنشين اما شرايط چندان جالبي ندارد. 
پرس��پوليس امروز بايد در غياب ماهيني، کاميابي نيا، انصاري، اميري و 
رضاييان به مصاف شاگردان دايي برود. هرچند که سرمربي کروات اين 
تيم تأکيد دارد: »وظيفه ما اين است که با وجود همه مشکلات با خواست و 
اراده بردن به زمين برويم.« اما نمي توان از اين مهم چشم پوشي کرد که عدم 
حضور پنج بازيکن اصلي پرسپوليس مي تواند اين تيم را برابر نفت تهران 
به چالش بکشد. پرسپوليس بعد از يک تساوي و يک برد آسيايي به ليگ 
برگشته تا با استفاده از تساوي تراکتور، جايگاه خود را استحکام بخشد، اما 
واقعيت اين است که اين تيم بايد با نداشتن نيمي از نفرات خود به ميدان 
برود و دست برانکو در اين ديدار براي کسب هر سه امتياز بازي خالي و بسته 
است، اما به اين دغدغه ها و نگراني ها بايد موضوع رضاييان را هم اضافه کرد. 
بازيکني که براي چندمين بار با حرکت اش��تباه خود حاشيه ساز شده و 
صداي برانکو را در آورده است. بازيکني که اگرچه عملکرد خوبي در ميدان 
دارد اما حاشيه هايش بارها و بارها باعث شده تا سرمربي کروات سرخپوشان 
عليه او موضع گيري کند و اين بار، درگيري اش با عليپور در خلال بازي هاي 
آسيايي باعث شد تا برانکو تا اطلاع ثانوي او را از تيم کنار بگذارد. مسئله اي 
که بدون شک هم در بازي فني و هم روحي رواني تيم تأثير منفي خواهد 
گذاش��ت، اما با اين وجود برانکو با تأکيد بر حفظ نظم و انضباط تيمش 
چاره اي جز برخورد جدي با اين بازيکن نداشت و اميدوار است عدم حضور 
او در ترکيب تيمش همچون بازي با الوحده، در کس��ب نتيجه تأثيري 
نداشته باشد. برانکو بازي رفت را با پيروزي سه برصفر پشت سر گذاشته، 
اما کاميابي نيا و ماهيني،  گلزنان آن بازي امروز محرومند و بايد ديد طارمي 
مي تواند جور آنها را کشيده و شانزدهمين برد اين فصل تيمش را رقم بزند؟ 

يا دايي و شاگردانش ترمز صدرنشين را مي کشند.

فريدونحسن
گزارش

رئيس فيده: ايران بهترين ميزباني را داشت شميمرضوان
شطرنج

چهلمين دوره مسابقات ش��طرنج زنان جهان که از 22 بهمن ماه و با حضور 63شطرنج باز 
در تهران آغاز شده بود، با قهرماني شطرنج باز چيني به پايان رسيد. پنجمين و 
آخرين ديدار مرحله فينال چهلمين دوره مسابقات شطرنج قهرماني زنان جهان 
جمعه و براي تعيين قهرمان اين مسابقات بين »شونگيي تان« از چين و »آنا 

موزيچوك« از اوکراين برگزار شد که در پايان شطرنج باز چيني حريف خود 
را شکست داد تا پس از حدود سه هفته رقابت نفسگير در تهران »شونگيي 
تان« چيني به قهرماني برسد. شطرنج باز چيني که در مجموع پنج ديدار 
فينال، موفق به کسب عنوان قهرماني مسابقات شد، »جام« قهرماني 
دست ساخته ايران را دريافت کرد. ضمن اينکه60 هزار دلار نيز جايزه 
نقدي اوست که از سوي ايران و توسط فيده پرداخت مي شود. ايليام 
ژينوف، رئيس فدراسيون جهاني  شطرنج که به منظور حضور در مراسم 

اختتاميه مسابقات قهرماني زنان جهان به تهران سفر کرده و مهمان ويژه اين مراسم بود در 
پايان مسابقات تأکيد کرد ايران يکي از بهترين ميزباني هاي تاريخ شطرنج قهرماني جهان 
را داش��ت و همچنين ابراز اميدواري کرد که ايران به زودي ميزبان يک رويداد ديگر باشد. 
شونگيي تان نيز بعد از قهرماني در اين رقابت ها گفت: »اين بهترين تجربه اي بود که در دوران 
زندگي ورزشي خود به دست آوردم. چون درست قبل از آغاز اين رقابت ها، سال نوي 
چيني آغاز شد، نتوانستم آماده سازي زيادي را پشت سر بگذارم، اما خوشحالم که با 
اين شرايط قهرمان شدم و حالا قصد دارم چند روزي را در ايران بمانم و از مناطق 
ديدني و جاذبه هاي ايران ديدن کنم. آنا موزيچوك، شطرنج باز اوکرايني نيز بعد از 
کسب عنوان نايب قهرماني گفت: »از اينکه به فينال مسابقات شطرنج زنان جهان 
راه يافتم، خوشحالم و از اينکه قهرمان نشدم نااميد نيستم. نايب قهرماني افتخاري 

است که براي دومين بار به آن دست يافتم.« 


